
 

Til Kultur- og Fritidsudvalget i Ballerup Kommune 
 

Beretning for Ballerup Esport for 2019 

Ballerup Esport blev stiftet primo 2019, under navnet Egebjerg Esport, og har igennem året haft oplevet en 
signifikant medlemstilgang og tilhørende øget aktivitetsniveau. Af samme grund valgte vi at tilpasse vores 
navn til vores medlemsgrundlag, og derfor Ballerup Esport. Vi har fra start ønsket at skabe et seriøst tilbud 
om esport-træning og betragter os selv som en sportsklub. Vi har fokus på at udøveren skal være i fysisk, 
psykisk og social balance, og har blandt andet tilknyttet en fysisk træner til at varetage spil-relateret fysisk 
træning som en del af den ugentlige undervisning. Vi har fokus på gode digitale vaner og adfærd i relation 
til dygtiggørelse inden for computerspil, og har blandt andet afholdt et stort foredrag med forskere fra 
Københavns Universitet om hvordan man som forældre sætter rammer for børn og unges computervaner. 
Arrangementet var åbent for alle og gratis – og blev afviklet med stor succes i kantinen på Skovvejen Skole 
Øst.  

Status for 2019 i listeform: 

- 180 borgere blev medlem af Ballerup Esport i løbet af 2019 – vi sluttede året med 120 aktive 
medlemmer. 

- Hovedparten børn og unge mellem 9-15 år. 
- Vi havde ultimo 2019 13 esportshold fordelt på spillene Fortnite, Counter Strike – Global Offensive, 

League of Legends og Overwatch.  
- Vi har esport-undervisning i 28 timer henover ugen, med aktiviteter/træning på alle ugens dage. 
- Herudover deltager vi med 10 hold i Esportligaen (den officielle esportsliga) inden for Fortnite og 

CS:GO. Der spilles tre kampe pr. kamprunde. Der er 6 kamprunder henover året. En kamp er typisk 
af en varighed på mellem en halv og en hel time. 

- Vi har 15 frivillige trænere/ledere til at forestå undervisning og afvikling af øvrige aktiviteter. 
- 3 af vores trænere bestod i 2019 den Grundlæggende Esportstræneruddannelse. 
- Vi har forestået en lang række sociale arrangementer, både til turneringer uden for kommunen, 

men i høj grad også i eget regi i vores egne lokaler. 
- Vi har i samarbejde Mødestedet (et kommunalt tilbud i Ballerup Kommune for unge med særlige 

udfordringer) faciliteret et månedligt LAN-arrangement, som de unge kunne have sammen, og som 
en del af Ballerup Esport. 

- Vi har en god dialog med ungdomsklubben Klub Nord, om muligheden for samarbejde om esport-
undervisning i vores fælles lokaler.  

- Vi lægger stor vægt på klubfællesskabet og gør meget ud af vores medlemmer har 
medbestemmelse i udviklingen af Ballerup Esport. 

Vi har igennem 2019 oplevet en meget positiv tilgang af medlemmer og stor opbakning fra lokalområdet. 
Vores helt store udfordring har og er fortsat den, at vi ikke modtager bidrag til investeringer i computere og 
det der hører til. Derfor er vores maskiner typisk lokale donationer og selvbyg, og vi har ventelister på godt 
halvdelen af vores træningshold fordi vi ikke har computere til flere ad gangen. Vi har pt. 15 computere. 
Dette er noget vi arbejder på at forbedre i samarbejde med lokale virksomheder og via fondsansøgninger. 
Vi forventer at vi i løbet af 2020 får økonomi til at tilkøbe yderligere et tilsvarende antal computere. Det er 
vores vurdering af vi derved vil kunne fordoble vores medlemstal. 

I Ballerup Esport afvikles bestyrelsesmøder én gang hver måned. Generalforsamling afvikles i 
september/oktober. Referat er vedhæftet. 

Såfremt de har interesse vil vi meget gerne invitere Kultur- og Fritidsudvalget til et besøg, så vi kan vise 
hvad og hvordan vi arbejder med esport i Ballerup Kommune. 

Ballerup Esport  
Mvh. Thomas Silfen, formand 


